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Obsah tohto čísla ovplyvnila 
pohroma, ktorá prekvapila 
ľudstvo celej našej planéty. 
Epidémia a úspešný i menej 
úspešný boj proti nej ovplyv-
nil život všetkých. 
Nás zaujalo odhodlanie ob-
čanov pri ochrane seba, ale 
najmä zodpovednosť voči 
iným. Bez toho by sa nákaza 

nedala zastaviť.
Zatiaľ sa aj občania Ladiec 
ukázali v takomto svetle. O 
tom píšu naši dopisovatelia v 
tomto čísle Ladeckých zvestí. 
Žiaľ, nemôžeme písať o tra-
dičných akciách, ktorým sa 
tak darilo v posledných ro-
koch – všetky boli zrušené. 
Druhou vážnou otázkou, 

ktorou by sme sa mali po 
tohoročnej zime vážne za-
oberať je zmena klímy. Aj 
najväčší skeptici, ktorých sa 
globálne otepľovanie dote-
raz „nedotýkalo“, začali uva-
žovať inak. 
Významnú politickú uda-
losť – voľby poslancov NR 
SR mali vysokú účasť. Pred-

volebná kampaň sa niesla 
najmä centrálnymi médiami 
a jej rozsahom a tvrdosťou 
predčila všetky predchádzaj-
úce. 
V tomto čísle Ladeckých 
zvestí sa pochopiteľne zao-
beráme aj ostatnými udalo-
sťami a problémami, ktoré 
ovplyvňujú náš život v obci.  

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

Foto: Mgr. Miroslav Lipták Foto: Ing. Jaroslav Koyš
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Predvolebné obdobie sprevádzal na slovenské pomery nebývalý ruch, sprevádzaný masívnym pris-
pením médií. Malo to vplyv aj na Ladčanov, hoci sa to navonok neprejavilo, ale v konečnom dôsled-
ku sa to prejavilo na vysokej účasti na volebnom akte. 

Účasť na tohoročných voľbách prekročila počty v 
rokoch 2016 (64,31 %) a volieb 2012 (63 %). Na voľ-
bách vo všetkých troch okrskoch (celá obec) sa zú-
častnilo 1417 voličov, čo je takmer 70 %. 
V obci najviac hlasov dostala strana SMER SD (376 
hlasov), čo je ale menej ako v predchádzajúcich voľ-
bách. Na druhom mieste v Ladcoch skončila strana 
OĽANO (308 hlasov). Nasledovala SME RODINA (164 
hlasov), ĽSNS (155hlasov) a ďalšie, ako môžete vi-
dieť na prehľade:

Počet voličov zapísaných v zozname voličov
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní
Počet platných odovzdaných hlasov

Politická strana
SMER-SD
OĽANO
SME RODINA
ĽSNS
PS SPOLU
SaS
SNS
VLASŤ
KDH
DOBRÁ VOĽBA
ZA ĽUDÍ
Socialisti.sk
SOLIDARITA – Hnutie pracujúcej chudoby
MÁME TOHO DOSŤ
MOST – HÍD
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
Slovenské Hnutie Obrody
Hlas pravice
Demokratická strana
STAROSTOVIA A NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI
99 % - občiansky hlas
Slovenská liga
HLAS ĽUDU
Maďarská komunitná spolupatričnosť
Práca slovenského národa

918
590 (64,27 %)
587

Počet hlasov
166
120
61
79
34
24
24
23
16
16
15
4
3
1
1
0
0
0
0
0
0
0
0
0
0

Okrsok č. 1 Okrsok č. 2 Okrsok č. 3
755
541 (71,65 %)
530

Počet hlasov
132
109
67
52
30
33
24
17
20
19
16
0
0
0
4
0
0
0
0
1
0
0
4
0
2

399
286 (71,67 %)
283

Počet hlasov
78
79
34
24
16
13
10
4
7
5
4
5
0
0
0
2
1
0
0
1
0
0
0
0
0

Voľby 2020 - ako volili Ladčania

Foto: Mgr. Miroslav Lipták
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Súčasnosť, ktorú spoločne prežívame

Anna Pitlová
Adam Prekop

Vanda Habánková

Novonarodeným deťom pra-
jeme zdravé a šťastné detstvo. 

Rodičom blahoželáme. 

Jozefína Moravcová (97)
Ema Ďurišová (66)
Milan Hurta (60)

Helena Faturíková (72)
Jozefína Kováčiková (90)

Spolu s pozostalými zdieľame 
smútok za tými, ktorí nás na-

vždy opustili. 

80. výročie
Ľudmila Habánková

Mária Hrubová

85. výročie
Anna Margušová

Jozef Rafko

90. výročie
Mária Machovičová

Emília Eliášová

Jubilantom prajeme zdravie, 
šťastie a spokojné ďalšie roky 

života.

Z matriky 
obce

Narodené deti

Opustili nás

Jubileá

Milí spoluobčania!
Dovoľte mi pár slov a postre-
hov zo súčasnosti, ktorú spo-
ločne prežívame.
Atmosféra uplynulých dní v 
nás zanecháva nové pocity. 
Zažívame niečo, čo nikto z nás 
doteraz nepoznal a podobné 
pocity prežívali asi len naši 
starí rodičia počas 2. svetovej 
vojny. Aj vtedy vládol strach 
a neistota. Bola chudoba, zlé 
životné podmienky, mladí 
ľudia odchádzali bojovať a 
to prinášalo reakcie rôzneho 
charakteru. Krízové situácie 
odhaľovali a odhaľujú tie pra-
vé charaktery každého z nás. 
Pravé pohnútky správania 
nedokážeme pochopiť a raci-
onálne vysvetliť. Sú to strach, 
nenávisť alebo zbabelosť? 
No aj spomínaná doba mala 
ľudí, ktorí bojovali za krajšie 
dni, za šťastie a slobodu, kto-
rej sa možno nedožili. 
Dnes síce nežijeme vo vojno-
vom období, ale naše životy 
značne obmedzuje nový stra-
šiak, koronavírus, ktorý našu 
samozrejmú slobodu obme-
dzil zo dňa na deň. No je to len 
pár dní a už sa začínajú preja-
vovať mnohé ľudské vlastnos-
ti, na ktoré s odstupom času 
nebudeme hrdí. 
Sme malá obec a takmer 
všetci sa navzájom pozná-
me. Informácie, hlavne tie 
negatívne, sa u nás šíria veľmi 
rýchlo. Vidieť činy ostatných 
je jednoduché, ale keďže dnes 

Život  v  Obci

máme naozaj veľa času a ne-
máme sa kam ponáhľať, vy-
zývam vás všetkých, aby sme 
sa zamysleli nad NAŠIMI čin-
mi. Na to, či sme ohľaduplní, 
či dodržiavame všetky naria-
denia s používaním ochran-
ných prostriedkov tak, ako je 
to potrebné, ale aj či vieme 
pomôcť tým, ktorí to v týchto 
časoch najviac potrebujú – 
naši seniori, osamelí občania 
alebo občania so zdravotným 
postihnutím. 
Chcem vás všetkých požiadať 
a poprosiť, buďme k sebe milí 
a ústretoví nielen počas pek-
ných dní, ale aj počas tých, 
ktoré zažívame hlavne teraz. 
Nie sme to len my, ktorí po-
trebujú ísť do lekárne, do ob-
chodu. Aj náš sused alebo ka-
marát, ktorý možno žije sám 
alebo je starší, potrebuje spra-
viť nákup, poradiť ako má vy-
baviť niečo na úrade alebo sa 
len pozdraviť medzi dverami 
a zaželať si pekný deň a pevné 
zdravie. Dnes potrebuje po-
moc on, zajtra to možno bu-
dete vy. Verím, že ak niekomu 
adresujeme povzbudivé slová 
a myslíme to úprimne, vráti sa 
nám to práve vo chvíli, keď to 
budeme potrebovať najviac. 
Na Slovensku je v súčasnosti 
niekoľko stoviek ľudí, ktorí sú 
v karanténe. Nie sú nakazení 
nejakou strašnou chorobou. 
Boli však v nesprávnej dobe 
na nesprávnom mieste a 
preto musia teraz tráviť svoj 

čas nedobrovoľne zavretí vo 
svojich domovoch. Títo ľudia 
nikomu neublížili, nemajú 
mor a neokradli nás a napriek 
tomu viacerí z nás na nich 
ukazujú, ako keby spáchali 
trestný čin! Namiesto toho, 
aby sme ocenili ich zodpo-
vednosť, zdieľame na soci-
álnych sieťach informácie o 
ich karanténe a v obci ich od 
ucha k uchu, od esemesky 
k esemeske posúvame tak, 
akoby mali potvrdenú infek-
ciu. Prečo si myslíme, že nám 
sa toto nemôže stať? Bude 
nám príjemné, keď takto 
budú hovoriť všetci o nás, o 
našich rodičoch alebo o na-
šich najlepších priateľoch?!
Nežijeme predsa v dobe, v 
ktorej robíme hon na čaro-
dejnice. Žijeme v roku 2020 
a dnešná situácia dáva mož-
nosť aj nám zamyslieť sa nad 
tým, čo by sme v našich živo-
toch mohli a mali zmeniť. Da-
rujme si pekné slovo, pomôž-
me s nákupom, usmejme sa 
na seba aspoň očami, keďže 
máme všetci rúška. Poďakuj-
me tým, ktorí ostali vo svojich 
prácach preto, aby sme mali 
čo jesť, kde si kúpiť lieky, odo-
slať veci poštou alebo natan-
kovať palivo. Vážme si zdra-
votníkov, na ktorých je dnes 
veľký tlak a neohrozujme ich 
zatajovaním informácií o na-
šom zdravotnom stave. 

(dokončenie na 9. strane)
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Výstavba zberného 
dvora začala 

Obecné zastupiteľstvo vo februári
Život  v  Obci

Poslanci vzali na vedomie čerpanie roz-
počtu obce za rok 2019. Potom schválili 
zriadenie vecného bremena na pozem-
koch registra CKN č. 565/3, CKN č. 571/4, 
CKN č. 573/3. 
Považská vodárenská spoločnosť, a.s., 
zrealizovala v roku 2019 v rámci inves-
tičnej akcie a v spolupráci s obcou Ladce 
rozšírenie verejnej kanalizácie k.ú. Ladce 
v časti IBV Za kaštieľom. Súčasťou tejto 
akcie je aj majetkovoprávne vysporia-
danie predmetnej kanalizácie a to zria-
denie vecného bremena v prospech Po-
važskej vodárenskej spoločnosti, a.s., na 
pozemkoch vo vlastníctve obce Ladce. 
Na zasadaní obecného zastupiteľstva 
schválili odkúpenie pozemku KNC 
1116/9 k. ú. do osobného vlastníctva 
Zuzane Koštialikovej. 
Zamietli žiadosť Daniely Porubčanovej 
na odkúpenie pozemku KNC 56/1 k.ú.. 
Odporučili žiadateľke pozemok prena-
jímať. 

Zasadanie obecného zastupiteľstva v Ladcoch sa kona-
lo 13. februára 2020 za účasti starostu obce, 7 poslan-

cov, patričných referentov a jedného občana. 

Ministerstvo životného prostredia v zastúpe-
ní Slovenskej agentúry životného prostredia 
schválilo nami pripravený projekt „Výstavba 
zberného dvora a nákup techniky na zabezpe-
čenie triedeného zberu komunálnych odpadov 
v obci Ladce“ v celkovej hodnote 360.000 €. 
Celý projekt sa pripravoval už v roku 2017 a v 
tom čase sme museli pracovať s priestorom, 
ktorý sme mali. Mnohí, ktorí tam chodíte, ste 
sami videli, že veľkosť súčasného zberného 
dvora je nedostatočná a v mnohých prípa-
doch limitujúca. Počas prevádzky je niekedy 
problém vojsť do zberného dvora a uložiť od-
pad tam, kde sú jednotlivé kontajnery. 
Vzhľadom na tieto skúsenosti a potreby sme 
v minulom roku odkúpili susedný pozemok. 
Tým sa nám vytvorí priestor, s ktorým sa náš 
zberný dvor stane dostatočne veľký na to, aby 
sme mohli vytvoriť priestor na lepšiu manipu-
láciu a pohodlné uloženie odpadov.  
Už dnes môžete vidieť našich pracovníkov 
jazdiť na novom traktore s návesom. Na trakto-
re je osadený predný nakladač, ktorý je vyme-
niteľný a na miesto prednej lyžice je možné na-
sadiť paletové vidly. K návesu, ktorý sa podobá 
vlečke, sme dostali 2 kontajnery na stavebný 
odpad, 1 uzatvárací kontajner na kartóny a 
papier a 3 ďalšie kontajnery na sklo a železo. 
Tieto kontajnery si vie obsluha traktora pomo-
cou hydraulického mechanizmu zdvihnúť na 
náves a odviezť na miesto ďalšieho spracova-
nia alebo uloženia daného odpadu. K traktoru 
bude možné pripojiť drvič konárov, ktorý síce 
už máme, ale naši pracovníci ešte neboli s jeho 
pripojením a prácou s ním zaškolení. Verím 
však, že do budúcnosti bude našim veľkým 
pomocníkom a počas jarných a jesenných dní 
bude často využitý. Súčasťou vybavenia zber-
ného dvora je aj nový kancelársky kontajner, 
ktorý spolu s 2 menšími na elektro-odpad 
a cestnou váhou už čakajú na umiestnenie 
na odstavnej ploche pri cintoríne. Nemalou 
investíciou však budú aj stavebné práce na 
vybudovaní betónovej plochy na väčšej časti 
súčasného zberného dvora a výstavba nové-
ho oplotenia. Na ploche bude umiestnená už 
spomínaná cestná váha, ktorá bude slúžiť na 
zaznamenávanie dovezených a odvezených 
množstiev jednotlivých  odpadov. Prajem si 
a verím, že dokončením tejto veľmi dôležitej 
investície sa opäť o kúsok zlepší naša práca s 
odpadmi. Samozrejme, bude to chcieť aj od 
vás všetkých ešte viac snahy pri triedení od-
padu v našej obci. Pretože aj napriek tomu, že 
už aj teraz máme po obci rozmiestnené 1100 
L nádoby na jednotlivé druhy odpadov, stále 
niektorí z nás nechápu, že viac komunálneho 
odpadu = väčší poplatok za odpady.

Ing. Jaroslav Koyš

Toľkokrát spomínaná výstavba 
zberného dvora v našej obci dostá-
va konečne reálnu podobu. 

Starosta obce oboznámil poslancov so 
žiadosťou Ing. Jozefa Málika a Ľubomíra 
Málika, Gogoľova 215/13, Trenčianske 
Teplice o zmenu územného plánu obce 
Ladce, zaradiť pozemky KNE 273/10, 
KNE 273/12, KNE 273/26 k.ú. Ladce na 
výstavbu rodinných domov. 
K žiadosti sa vyjadril osobne p. Ľubo-
mír Málik. Spolu s bratom sa rozhodli 
odpredať uvedené pozemky, pretože 
čoraz viac občanov Ladiec ich kontak-
tuje s požiadavkou o kúpu pozemku na 
výstavbu rodinných domov. Žiada po-
slancov obecného zastupiteľstva, aby so 
zmenou územného plánu obce Ladce 
súhlasili a zaradili uvedené pozemky na 
výstavbu rodinných domov. 
V diskusii poslanci navrhli zistiť a zahr-
núť do nasledujúcich zmien a doplnkov 
územného plánu obce aj ďalšie pozem-
ky vhodné na výstavbu rodinných do-
mov, nakoľko ďalšie zmeny a doplnky 
územného plánu si vyžadujú finančné 

prostriedky a zmena územného plánu 
pre jedného žiadateľa nie je rentabilná. 
Starosta obce informoval poslancov o 
rekonštrukcii verejného osvetlenia – 2 
etapa. Rekonštrukcia bude pokračovať v 
časti Tunežice, na sídlisku Záhradná a na 
Cementárskej ulici. Starosta obce infor-
moval poslancov o možnosti odkúpe-
nia do majetku obce hasičskú stanicu 
od vlastníka Okresné stavebné bytové 
družstvo, Považská Bystrica. Vzhľadom k 
tomu, že časť budovy, kde sa nachádza 
hasičská stanica je v zlom technickom 
stave, vyžaduje rozsiahle opravy, sta-
rosta obce bude s vlastníkom jednať o 
znížení ceny za odkúpenie budovy do 
majetku obce. Podľa znaleckého posud-
ku je cena budovy 12 837,78 eur. 
Pripomienky a návrhy:
Mgr. Beáta Kolenová, poslankyňa, sa 
spýtala na rekonštrukciu cesty Ulice Zá-
hradná, žiada do rekonštrukcie zaradiť aj 
opravu chodníka okolo bytovky Záhrad-

ná 138 a chodník okolo bytovky 152.
Oboznámila poslancov o výsledku za-
sadnutia finančnej komisie, kde prero-
kovali náklady na vykurovanie, spotrebu 
vody a elektrickej energie v časti neby-
tových priestorov kultúrneho domu 
(kozmetika, kaderníctvo a autoškola). 
Mesačná zálohová faktúra za teplo v 
kultúrnom dome sa podelí celkovou vy-
kurovacou plochou v kultúrnom dome, 
čo predstavuje sumu 0,88 €/m2 . Za 
spotrebu vody mesačný poplatok 10 €/1 
vodovodná batéria. Spotreba elektrickej 
energie je zohľadnená v cene za nájom. 
Ing. Dominik Kobza, poslanec, navrhol 
opravu autobusovej zastávky v Horných 
Ladcoch. 
Iveta Laskovičová, poslankyňa, navrhuje 
opravu autobusovej zastávky v Tunežici-
ach pred nadjazdom, žiada umiestniť la-
vičky na detskom ihrisku v Tunežiciach. 
Starosta obce predložil poslancom in-
formáciu o pozemkových úpravách v 
katastri obce Ladce.

Foto: Mgr. Miroslav Lipták
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Jarná burza, ktorá sa konala 6.3.2020 sa nám na základe spätnej väzby veľmi podarila. Pre-
dávalo sa síce za sychravého počasia, ale napriek tomu prišlo mnoho ľudí, ktorí si nakúpili 
krásne, no lacné veci. 
Ľudí, ktorí prišli do nemocníc 
odovzdať posteľnú bielizeň, 
uteráky a podobne, bolo nao-
zaj dosť. Veľmi nás potešili tí, 
ktorí prišli predávať, tí, ktorí 
prišli kupovať a aj tí, ktorí pri-
šli darovať. Nám sa vďaka vám 
tiež podarilo potešiť personál 
v považskej a ilavskej nemoc-
nici. Odozva z nemocníc bola 
naozaj veľmi silná. Ďakujeme 
predávajúcim, kupujúcim a 
darujúcim. Ďakujeme naším 

Nutné opatrenia

Jarná burza MC Mimčo

Život  v  Obci

Rozhodnutia na daň z nehnuteľností, daň za psa 
a poplatok za komunálny odpad sa budú vydá-
vať pri vchodových dverách obecného úradu v 
pracovných dňoch v čase od 10:00 do 11:00 hod. 
a od 13:00 do 15:00 hod. Žiadame občanov, aby 
si chodili preberať rozhodnutia v rúškach. 

Z dôvodu prečíslovania domov na Hviezdoslavo-
vej ulici v Ladcoch žiadame občanov, aby si nové 
občianske preukazy išli vybaviť iba tí občania, 
ktorým skončila platnosť občianskeho preukazu. 

Rokovanie obecného zastupiteľstva, ktoré sa 
malo uskutočniť vo štvrtok 12.3.2020 bolo zruše-
né. Ďalšie obecné zastupiteľstvá v obci sú do od-
volania zrušené. Nové termíny budú včas verejne 
vyhlásené. 

V PCLA platí momentálne zákaz vydávania stravy 
pre cudzích stravníkov, okrem dôchodcov, ktorí 
pracovali v PCLA. Na vydávanie obedov je urče-
ný čas od 12:00 do 13:00 hod. Obedy si môžete 
prevziať len v rúškach (alebo treba mať šatku, šál). 

Knižnica v Ladcoch bude zatvorená do odvola-
nia. 

Všetci občania, ktorí sa vrátili minulý týždeň 
zo zahraničia, sú povinní aj so svojimi rodin-
nými príslušníkmi dodržiavať 14 dňovú ka-
ranténu. V prípade porušenia tohto nariadenia 
môže dôjsť k nakazeniu ostatných občanov a 
bude uložená pokuta vo výške 1 659 eur. V prí-
pade, že občania budú vidieť osoby, ktoré ne-

Od soboty 14.3.2020 do soboty 4.4. bol zatvorený aj zberný dvor. Vyseparovaný odpad sa 
vykladal vo vreciach aj v mimoriadnych termínoch. Po Veľkej noci už bude odpadové hos-
podárstvo fungovať v pôvodných „normálnych“ termínoch a otváracích hodinách.

Na základe opatrení vlády SR a krízového štábu prijali aj v Ladcoch opatrenia proti ší-
reniu koronavírusu. Niektoré z nich uverejňujeme. Oznamy sa občania dozvedeli pro-
stredníctvom miestneho rozhlasu a na webovej stránke obce. Z dôvodu nariadení proti 
šíreniu koronavírusu bude Obecný úrad Ladce pre verejnosť s platnosťou od 13.3.2020 
zatvorený. V nutných prípadoch volajte na tel. číslo 0902 967 570, 0902 967 572.

História hromadných ná-
kaz (pokiaľ o nich vieme) 
siaha v našom regióne 
do stredoveku, najmä 
však do 19. storočia. 
Všetky nákazy mali ka-
tastrofický priebeh a boli 
charakterizované primi-
tívnym liečením opretým 
o povery.

V modernej dobe sme si 
zvykli na chrípkové epidé-
mie s možnosťou liečenia a 
preventívneho očkovania. 
Epidémie s vážnymi násled-
kami v Uhorsku i v Ladcoch 
a okolí sa objavovali zvyčaj-
ne po vojnách, hladomo-
roch a niekedy i po prírod-
ných pohromách. 
Pre čitateľov Ladeckých 
zvestí sme vybrali dva prí-
pady cholery s tragickým 
priebehom. Vieme o nej naj-
viac z epidémií na strednom 
Považí. 
V roku 1831 sa dostala cho-
lera z východného Sloven-
ska aj do Trenčianskej župy 
a konkrétne aj do našej 
obce. V Ladcoch a Tunežici-
ach podľahlo 32 občanov. V 
Ilave, ktorá mala vtedy 1200 
obyvateľov zomrelo na cho-
leru 61 ľudí. 
Nová vlna nákazy prišla na 
naše územie v roku 1866. 
Vtedy v Košeci zomrelo 68, v 
Ladcoch 19 a v Tunežiciach 
iba 1 občan. V tomto roku 
už lekári na nariadenie vlá-
dy a župy robili profilaktické 
opatrenia. Na čele boja pro-
ti cholere boli lekári Imrich 
Hrehuš a František Záhalka. 
Liečebné metódy boli pro-
sté: piť veľa čaju z liečivých 
rastlín najmä z polynky sa-
turejky atď. Pri tejto epidé-
mii sa už vyžadovala určitá 
izolácia a hygienické opat-
renia. To je potrebné aj teraz 
– v boji proti kononavírusu.

Cholera v 
Trenčianskej župe

1831 - 1866

rodinám za pomoc a za po-
chopenie, ďakujeme Evke z 
Beluše, ktorá nám opäť po-
mohla, ďakujeme za spros-
tredkovanie mincí počas pre-
daja, ďakujeme obci Ladce za 
prípravu priestorov, ďakujeme 
všetkým, ktorí nám pomohli 
s reklamou a v neposlednom 
rade ďakujeme dobrovoľníč-
kam, ktoré prišli a pomohli. 
Teší nás, že si vieme navzájom 
pomôcť a spojiť sa pre skvelú 

vec. Tešíme sa, že máme za 
sebou opäť podujatie, ktoré 
pomohlo nášmu okoliu a ve-
ríme, že naše skúsenosti nám 
jesennú burzu pomôžu urobiť 
ešte lepšou.
P.S. Ak vám niečo z vášho šat-
stva chýba, máme to u nás v 
MC Mimčo, neoznačené veci 
nám ostali aj z minulých roční-
kov. Príďte si ich, prosím, vziať. 
Ďakujeme. 

Mgr. Adela Guzoň

dodržujú uvedené nariadenie, je potrebné volať 
políciu na tel. čísle 158.
Všetci občania, ktorí sa pohybujú po obci, sú 
povinní nosiť rúška. Platí to aj pri vstupe do pre-
dajne potravín, na poštu, do lekárne a na obecný 
úrad. 
Žiadame rodičov, aby mali prehľad, kde sa ich 
deti pohybujú po obci cez deň aj vo večerných 
hodinách. Zo školy sú doma preto,  aby dodržia-
vali karanténu a nie preto, že majú prázdniny. 
Žiadame všetkých občanov, aby sa správali 
zodpovedne a disciplinovane. To znamená:
- Vyhýbať sa miestam s väčšou koncentráciou 
ľudí.
- Zbytočne necestovať.
- Dodržiavať dobrovoľnú karanténu.
- Nosiť ochranné rúška.
- Pri komunikácii dodržiavať odstup.
- Dodržiavať prísnu hygienu.
Ďakujeme za pochopenie, prosíme správajme sa 
zodpovedne!

Žiadame občanov, ktorým bola nariadená povin-
ná karanténa a zdržiavajú sa na území obce Lad-
ce, aby túto informáciu nahlásili na obecný úrad 
na t.č. 0902 967 572.
Títo občania sú povinní aj so svojimi rodinnými 
príslušníkmi dodržiavať 14-dňovú povinnú ka-
ranténu. V prípade porušenia tohto nariadenia 
môže dôjsť k nakazeniu ostatných občanov a 
bude uložená pokuta vo výške 1 659 eur. V prí-
pade, že občania budú vidieť osoby, ktoré 
nedodržujú uvedené nariadenie, je potrebné 
volať políciu na tel. č. 158.



LZ 02 / 2020     str. 6

„Vážení občania, turisti, návštevníci obce,
hoci dokážem pochopiť, že pekné počasie a 
„voľno“ z práce Vás lákajú von, chcem Vás tou-
to cestou poprosiť o rešpektovanie vydaných 
nariadení týkajúcich sa verejného stretávania 
sa a zhromažďovania sa na hore Butkov. Viace-
rí si v týchto dňoch vyberáte túto lokalitu na 
prechádzky so svojimi rodinami. Chcem Vás 
však upozorniť, že toto miesto je celoročne 
veľmi frekventované. Nie je tiché ani izolova-
né. Podobný nápad ako máte vy majú ďalšie 
desiatky ľudí (o čom nás presvedčil aj uplynu-
lý víkend), čo sa v konečnom dôsledku prejaví 
tak, že sa na tomto mieste stretnete ako jedna 
veľká skupina. 
Nemôžete mať istotu, kto je a kto nie je zdra-
vý (pretože veľa ľudí bez príznakov môže za-
tiaľ vírus len prenášať), s návštevníkmi hory 
Butkov sa stretnete či po ceste nahor alebo 
naspäť. Myslite prosím Vás aj na to, že cesta k 
tejto hore vedie cez obec Ladce a zbytočným 
cestovaním len dávame vírusu možnosť do-
stať sa viac a viac medzi ľudí, do obce, medzi 
našich občanov, Vašu rodinu či známych. 
Vyzývam preto všetkých k tolerantnosti, po-
kore a rešpektu k nariadeniam, ktoré vznikli 
oprávnene a ktorých dodržiavanie nás, verím, 
ochráni. Vyberajte si na krátke prechádzky 

Správajme sa zodpovedne – zdržujme sa doma!
Výzva od starostu:

Život  v  Obci

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

menej frekventované lokality vo svojom oko-
lí, necestujte, keď nemusíte a neberte karan-
ténu či pobyt doma ako možnosť turisticky sa 
vyžiť. Nezdržujte sa na verejných priestran-
stvách, nenavštevujte s deťmi ihriská, športo-
viská, nepúšťajte mládež na večerné potulky s 
vrstovníkmi. Odhovorte známych od toho, že 
pozrieť si horu Butkov je ideálne práve v tento 
čas. Ani jeden z nás nesmie situáciu brať na 
ľahkú váhu. 
V prípade, že máte otázky alebo návrhy, ako 
by obec mohla byť nápomocná svojím obča-
nom v tomto období, môžete využiť aj ano-
nymný kontaktný formulár Spýtajte sa staros-
tu. Nakoľko sme boli upozornení na situácie, 
kedy máte pocit, že Vaši susedia alebo známi 
sa vrátili zo zahraničia a nedodržujú predpísa-
nú karanténu, vyzývam Vás nabrať odvahu a 
oznámiť to obci napríklad aj prostredníctvom 
spomenutého formulára. 
My sa budeme snažiť všetky dôležité informá-
cie a nariadenia zverejňovať na našej webovej 
stránke a Facebookovej stránke obce, aby ste 
mali prehľad o tom, čo je zavreté, ktoré inšti-
túcie fungujú a ktoré nie. 
Ďakujem všetkým, ktorí sa správajú zodpo-
vedne a verím, že nás čakajú aj krajšie, lepšie 
časy.“

Ing. Jaroslav Koyš, starosta obce Ladce
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Aj tento rok sme jarnú burzu detského oblečenia chceli spojiť s milým, 
charitatívnym skutkom. Okrem predaja oblečenia sme zbierali posteľ-
nú bielizeň pre nemocnicu v Ilave a v Považskej Bystrici. 

Vďaka ochotným ženám z obce do-
stali naši seniori rúška zadarmo.

Dôvod, prečo sme sa vybrali touto cestou, 
bol jednoduchý. Z času na čas aj my zaví-
tame do nemocnice či už navštíviť našich 
príbuzných alebo vyliečiť samých seba. 
Pobyt v nemocnici nie je nikdy príjemný, 
hoci personál sa dnes naozaj snaží ako vie. 
Ani najlepší doktori a najmilšie sestričky 
však neovplyvnia fakt, že na izbách nájde-
te často starý inventár alebo je posteľ 
navlečená do obliečok, ktoré si pamätáte 
ešte zo skrine svojej starej mamy. Nemoc-
nice sa snažia ako vedia, chcú pacientom, 
ktorým nemá kto doniesť pyžamo či osuš-
ku, požičať niečo erárne. Ale aj erárne veci 
sa neustále perú, derú, opotrebovávajú. A 
tu vzniká úžasná možnosť, ako sa každý z 
nás môže zapojiť do dobrého skutku – da-
rovať to, čoho má doma prebytok alebo 
nepotrebuje tam, kde sa to využije na sto 
percent. 
Cez získané kontakty sme sa spojili s ne-
mocnicou v Považskej Bystrici a sprostred-
kovane aj s nemocnicou v Ilave (ďakuje-
me p. Hrubiškovej, p. Mitašovej, celému 
personálu práčovne a Danke Tabačikovej). 
Chceli sme sa uistiť, že vyzbieraná bielizeň 
naozaj pomôže a neskončí na zbernom 
dvore. Zároveň sme vďaka informáciám z 
nemocníc spravili zoznam toho, čo sa ešte 
môže zbierať – plachty, pyžamá, uteráky, 
osušky, župany. 
Darovanie bolo možné počas konania 
burzy, celkovo teda dva dni. Boli sme veľ-
mi milo prekvapení a zároveň potešení, že 
naša myšlienka získala takú dobrú odo-
zvu, že ľudia chodili s plnými taškami, vre-
cami či krabicami a chceli darovať. Pretože 

Zabezpečenie ochranných rúšok pre nás 
či pre naše rodiny sa stalo dennou rutinou. 
Tie jednorazové nebolo možné zohnať už 
dlhšie a keď počet nakazených na Sloven-
sku rástol a pribúdali obchody a priestory, 
ktoré vyžadovali nosenie rúška, viacerí z 
nás si rúška ušili z látky. 
V Ladcoch prišiel s pomocnou rukou pri 
šití rúšok náš pán farár Jozef Petráš. Navr-
hol, že v prípade potreby môže zabezpečiť 
látku od jeho známeho – podnikateľa z 
firmy FAVAB z Vrbového. Obec súhlasila a 
pán Petráš vybavil prevzatie látky na piatok 
20. marca. Látku nám nastrihal sám majiteľ 
firmy, nakoľko obec prišla pre látku v čase 
obedovej prestávky žien, ktoré v jeho spo-
ločnosti rúška šijú. Látku darovala aj riadi-
teľka MŠ Alena Hudáková a Marta Giretová. 
Keď už bola látka k dispozícii, obec začala 
s oslovovaním žien, o ktorých sa vedelo, že 
pracovali ako krajčírky či šičky alebo že šiť 
vedia. Všetky oslovené bez výnimky súhla-
sili s tým, že obci pomocnú ruku podajú. 
Každá dobrovoľníčka dostala nastrihané 
kusy látky aj gumičky. 
Celkový odhad hovoril o tom, že pre potre-
by obce potrebujeme cca 400 rúšok, spolu 
ušili 610 rúšok. Naším cieľom bolo zabez-
pečiť rúška pre našich najstarších, najzrani-
teľnejších, aby sme ich ochránili pri prípad-
nom nákupe či návšteve lekára/lekárne. 
V prvej várke bolo ušitých 153 rúšok, kto-
ré naše ochotné ženy nabalili ožehlené do 
vreciek. Roznos po obci pomohol spraviť 
Dobrovoľný hasičský zbor v Ladcoch. Celú 
organizáciu mal na starosti obecný úrad. 
Prvá várka putovala k seniorom nad 75 ro-
kov. V druhej várke by sme sa chceli zame-
rať a pomôcť seniorom nad 65 rokov. Verej-
ne sme zdieľali výzvu na pomoc so šitím, 
na ktorú sa prihlásilo ďalších desať žien. 
Látku sme im doviezli a šije sa tak ďalej. 
To, koľko rúšok ešte ušijeme, bude závisieť 
od dopytu, ale aj od energie a času našich 
ochotných žien z obce. Možno si hovoríte, 
prečo stále píšeme len ženy, budeme ich 
menovať? Áno, budeme!
Veľké „ďakujeme“ umiestňujeme na koniec 
článku. Ďakujeme vám, vážené panie: Ale-
na Suchárová, Antónia Adamcová, Danie-
la Ďurišová, Katarína Kalusová, Marianna 
Chlebová, Marta Hurtová, Marta Majero-
vá, Mária Bašková, Anna Orihelová, Irena 
Gajdošíková, Lenka Tichá, Mária Sláviková, 
Jarmila Bieliková, Zuzana Kušnierová, An-
drea Gábelová, Daniela Porubčanová, Do-
minika Ľachká, Lucia Peráčková. 
Vážime si vašu ochotu, váš čas a hlavne ne-
zištné podanie pomocnej ruky!
Mgr. Lišková Kristína

Zbierka posteľnej bielizne pre nemocnice 
ukázala, že ľudia majú dobré srdce

Rúška zadarmo 
pre našich seniorov

Ako triediť odpad v krízovom období
Prosíme občanov, aby aj v tomto období pristupovali k triedeniu po-
ctivo. Triedený odpad skladujte v dobre uzavretých vreciach napríklad 
v pivnici, v garáži, vonku, na balkóne. Odpad čo najviac stláčajte (kar-
tóny, plastové obaly, plechovky), aby vám nezaberal veľa miesta a bolo 
možné ho ľahko uskladniť. Vyplachujte nádoby, tégliky, fľaše, aby sa z 
nich nešíril zápach. V prípade, že sú smetné nádoby, ktoré používate 
na separovaný zber, už plné alebo je odpad uložený aj pred nimi, upo-
vedomte o tom obecný úrad telefonicky, cez formulár na webe ale-
bo cez Facebook. Zberný dvor je už znova otvorený. Tieto zásady je 
však dobré si pamätať, aj keby znovu nastali nejaké iné komplikácie so 
zberom odpadu a vyseparovaných surovín. Čo najviac zmenšiť obal na 
vytriedenie je veľmi dôležitý postup. Teraz máme naň možno viac času, 
ale bolo by veľmi dobre zaužívať si ho natrvalo.

či chceme alebo nie, každému sa po istom 
čase doma nahromadí viacero obliečok. 
Niektoré nedávame na periny, pretože 
už nie sú v móde, iné boli nevhodným 
svadobným darom. Firemných uterákov 
tiež nevieme spotrebovať na kilá ročne a 
z detských pyžamiek a obliečok naše rato-
lesti vyrástli ani sme sa nenazdali. 
Všetok darovaný textil bol vo výbornom 
stave, mnohé obliečky ešte voňali po vy-
pratí a boli dokonca ožehlené. Je vidieť, že 
naši občania, ale aj občania zo susedných 
obcí (pretože darovali aj tí) majú dobré 
srdce a pomoc mysleli naozaj úprimne, 
za čo im touto cestou vyslovujeme veľké 
ĎAKUJEME!
Posteľnú bielizeň sme rozdelili na dve 
časti. Prvá putovala na doliečovacie od-
delenie do Ilavy a zvyšok šiel do Považskej 
Bystrice. Delenie bolo potrebné preto, aby 
sme do Ilavy neposlali napríklad detské 
textílie, ktoré by nenašli využitie. 
Veríme, že staronové obliečky potešili ni-
elen personál, ale že potešia aj samotných 
pacientov a padnú na úžitok. Veď všetci 
poznáme ten dobrý pocit, keď si ľahneme 
do čistej, voňavej postele a máme na sebe 
obľúbené pyžamo...
Radi by sme podobnú akciu zorganizovali 
aj počas jesennej detskej burzy. Ak už te-
raz máte doma nepotrebné obliečky, py-
žamá, plachty, župany (všetko aj vo verzii 
pre deti) či uteráky, odložte si ich bokom 
a doneste nám ich na jeseň. O presnom 
termíne a podmienkach vás budeme včas 
informovať. 

Mgr. Kristína Lišková

Život  v  Obci
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Chlieb sa rodí na poliPodpora členov - chovateľov

Pestrá činnosť láka

Ako každý rok, aj teraz - na základe informácie, ktorú 
nám poskytol pracovník Poľnohospodárskeho druž-
stva Košeca a poslanec obecného zastupiteľstva Vla-
dimír Chovanec  - vás oboznamujeme s výsledkami 
rastlinnej výroby 2019, lokalitami sejby na úrodu 
2020 a stavom živočíšnej výroby v súčasnosti. 

Málopočetná, ale aktívna organizácia Slovenského 
zväzu chovateľov mala výročnú členskú schôdzu 24. 
januára t.r. 

Bohatá činnosť Slovenského zväzu zdra-
votne postihnutých v Ladcoch prilákala v 
roku 2019 nových 6 členov. 

Teraz má organizácia 110 
členov, ktorých práca sa 
riadi Plánom činnosti na 
rok 2020. Prvýkrát v tom-
to roku zasadal výbor 15. 
januára, kde jeho členovia 
hodnotili činnosť za rok 
2019 a pripravovali výroč-
nú členskú schôdzu, ktorá 
sa mala konať dňa 20. mar-
ca 2020, ale pre koronaví-
rus sa nekonala a odložila 
sa na neurčito. 
V priebehu prvých mesia-
cov tohto roka sa delegáti 
ladčianskej organizácie zú-
častňovali na rôznych po-
dujatiach družobných or-
ganizácií v okrese Púchov 
a Považská Bystrica. Tak 
boli na fašiangovej zábave 
14. februára v Lúkach (10 
členov). Taký istý počet v 

Takmer pri stopercentnej účasti hodnotili činnosť za rok 
2019 a stanovili úlohy pre rok 2020.
Zvolili vedenie na budúce volebné obdobie:
Anton Haršáni, predseda
Miloš Košina, tajomník
Pavol Kalus, hospodár.
Najboľavejším problémom zostáva aj na budúce obdo-
bie počet členstva, najmä z radov mládeže. 
Ďalej hodnotili výstavnícku činnosť, čo je jedným z hlav-
ných poslaní členov SZCH. V dňoch 5. – 6. októbra sa 
konala v Beluši XXIII. Vážska výstava králikov, hrabavej a 
vodnej hydiny, holubov a exotického vtáctva. Výstavy sa 
zúčastnili dvaja naši členovia: Mihálik Martin vystavil 4 
ks králikov plemena – Burgunský a Haršáni Anton 2 ks – 
Novozelandský biely. Výstava mala veľmi dobrú úroveň. 
Celkom bolo vystavených 373 ks králikov, 217 ks holu-
bov a 65 ks exotického vtáctva. 
Pre vek a chorobu s chovom králikov prestal Vladimír 
Kalus, vynikajúci chovateľ najmä králikov Belgický obor. 
Organizácia mu za doterajšiu prácu ďakuje. 
Členovia organizácie sa zaoberali aj otázkou chova-
teľského areálu. Odporučili ho aj s budovou odpredať. 
Na záver prijali uznesenie, ktoré sa okrem iného týka aj 
podpory členov v podobe krmiva na chov, účasti na vý-
stavách a nákupu čistokrvných zvierat.

Rok 2019
Úrody poľnohospodárskych plodín kataster Ladce – Tu-
nežice
Cukrová repa 63,2 t/ha (cukornatosť 15,3 %), jačmeň 
jarný 5,1 t/ha, kukurica na siláž 37,6 t/ha, repka olejná 
3,15 t/ha, pšenica ozimná 6,5 t/ha, cirok na siláž 42,3 t/
ha.

Rok 2020
Osev poľnohospodárskych plodín kataster Ladce – Tu-
nežice
Pšenica ozimná – Mocovce, Na doline, Medzi ramená
Repka olejná – Dužiny, Kráčiny, Rudinky, Daňové Nivy, 
Dlhé diely
Kukurica na siláž – Za priekopy, Rúbanica, Horekončie, 
U brvna
Hrach siaty – Pri elektrárni, Daňové nivy
Cirok na siláž – polia za Váhom

PD Košeca – stavy hospodárskych zvierat
Ovce – 565 ks, jarky – 210 ks, jahňatá – 185 ks, kravy – 100 
ks, teľatá – 98 ks, jalovice – 55 ks, výkrm HD (býk) – 27 ks.

PD Košeca – odchováva dobytok na mäso. Kravy sa 
nedoja – odchov teliec na mäso. Ovce sa doja – výro-
ba syra. Zvyšok nadojeného mlieka odváža Agrofarma 
Červený Kameň.

ten istý deň na fašiangoch 
v Streženiciach (na foto-
grafii), ktoré usporiadala 
organizácia z Púchova. Čle-
novia z Ladiec sa zúčastnili 
aj na výročných členských 

schôdzach 20. februára t.r. 
v Beluši a 27. februára t.r. v 
Lúkach. 
Dňa 7. marca usporiadali 
zájazd na termálne kúpa-
lisko vo Veľkom Mederi, 

ktorý tradične pripravujú 
s organizáciou v Dubnici 
nad Váhom. Zúčastnilo sa 
25 našich členov. 

Milan Rafaj, 
predseda ZO SZZP



Súčasnosť, ktorú 
spoločne prežívame

Život  v  Obci
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(dokončenie z 3. strany)
Rád by som všetkých pod-
poril v tom, že aj v nepek-
nom období sa môžeme 
rozprávať o pekných či-
noch. Možno viacerí ne-
viete, ale vďaka nášmu 
pánovi farárovi Jozefovi 
Petrášovi a ženám – dob-
rovoľníčkam zabezpečuje-
me látkové ochranné rúš-
ka pre našich najstarších 
občanov. Pán farár zohnal 
látku a ochotné ženy p. 
Adamcová, Ďurišová, Hur-
tová, Chlebová, Kalúsová, 
Suchárová a ďalšie obeto-
vali kus svojho času a usi-
lovne šijú rúška pre tých, 
ktorí sú v dnešnej dobe 
najviac ohrození. (Píšeme 
o tom v článku na strane 
7). Rozdávanie rúšok za-
bezpečí obecný úrad. Tým-
to ľuďom patrí moja veľká 
vďaka a úcta.
Pozitívnou správou je aj 
zbierka posteľnej bielizne, 
ktorá sa u nás konala počas 
detskej burzy. Organizá-
torky to všetko načasovali 
priam na sekundu presne, 
ešte v období, kedy sa ľu-
dia verejne mohli stretávať. 
Ako som bol informovaný, 
viacerí občania donies-
li naozaj krásne obliečky, 
uteráky a pyžamá, ktoré 
boli darované do nemoc-
níc v Ilave a v Považskej 
Bystrici. Akosi predvídavo 
dostali pomoc práve tie za-
riadenia, ktoré čoskoro po-
cítia najväčší dopad tohto 
obdobia. 
Verím, že pozitívnych 
správ je v našej obci veľa. 
Podeľte sa o ne s nami, 
napíšte nám ich, zdieľajte 
práve tieto správy. Nepod-
liehajte panike, zachovajte 
si v sebe slušnosť aj poko-
ru. Zvládnutie tohto obdo-
bia si vyžaduje snahu nás 
všetkých a ja nám všetkým 
zároveň držím palce!“

Ing. Jaroslav Koyš, 
starosta obce Ladce

Stratená idyla na Váhu
Aj v tomto čísle Ladeckých zvestí si môžete prečítať zaujímavý pohľad Víťazo-
slava Kalusa  „znalca dediny“ na minulosť života v obciach Ladce a Tunežice. 
Dnes to bude Váh a jeho bezprostredné okolie, čarovné zákutia rieky, o kto-
rých – žiaľ - po výstavbe vodnej elektrárne mnoho nezostalo. 
Ale aj to bola naša obec, na ktorú sme tak hrdí. 

Odviate časom

H istór ia

Generácie žijúce v súčasnej dobe si už vôbec nevedia predstaviť, aké idylické časy sme 
prežívali v našom detstve, keď sme sa mohli hrávať pri Váhu. A to i napriek tomu, že 
sme museli žiť o poznanie skromnejšie, ako žijú deti dnes. 
Náš starý Váh bol v minulosti pánom svojho riečiska, najmä ak sa v ňom z akéhokoľ-
vek dôvodu zvýšila vodná hladina. Počas malého či primeraného prietoku vody nám 
deťom poskytoval dostatok radosti z kúpania a chytania rybičiek spod kameňov len 
tak, prosto, do ruky. 
V niektorých oddelených jazierkach bolo veľmi príjemné kúpanie v slnkom prehriatej 
vode, ktorá ani za najväčších horúčav nevyschla, lebo cez štrkové vrstvy boli priehlbne 
napájané vodou z Váhu. 
Časť jazierok sa zmenila na močiare, veľký raj žiab. Z dlhých šnúrok žabích vajíčok sa 
liahli žubrienky, budúce žabky a žaby. Tie sa živili larvami komárov vyvíjajúcich sa vo 
vode. 

A tie večerné žabie koncerty?! Tie sú už nenávratne preč. 
Na okraji chotárnej časti Šefranice bola v minulosti na spevnenom brehu vysadená 
skupina asi tridsiatich vŕb. Poniže nich, celkom blízko pri vode, sa svojou záludnosťou 
„vyhrážal“ po dlhé veky stály vodný vír, nazývaný „úton“. Ak sa do neho náhodou do-
stalo húsatko, voda ho stiahla a bolo po ňom. Toto miesto neskôr upravili tak, že ho 
zaviezli zeminou z výkopu odpadového kanála. Na budovanie moderného objektu 
doplatila aj vrbina, i ona musela zo scenérie Váhu zmiznúť. Jej drevnú hmotu zakúpili 
rumunskí korytkári, ktorí sa v Ladcoch zjavili celkom neočakávane. Drevo vŕb ručne 
spracovali na korytá i menšie korytká, vahany a iné kuchynské predmety. Haluzami 
a trieskami vŕb kúrili na ohňoch pod kotlíkmi, v ktorých manželky Rumunov varili 
skromné jedlo. Keď prácu skončili, zostali na mieste starej vrbiny iba holé pne. 
Doteraz s obdivom spomínam na zručnosť rumunských korytárov. 

Víťazoslav Kalus

(Foto je z 21. augusta 1934) 
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Rozmanitosť činnos-
ti poštovej služby
Jubileá osôb a inštitúcií sú vždy príle-
žitosťou na spomínanie a akési hod-
notenie – zvyčajne príjemné. 130. vý-
ročie Pošty v Ladcoch nie je výnimkou. 

Pošta a jej služby boli vždy opradené 
trochou romantiky. Možno preto, že 
bola spájaná s listami, ktoré nás spájali 
s našimi najmilšími. 
Dnes je pošta zložitý mechanizmus 
slúžiaci občanom a inštitúciám v mno-
hých smeroch. Vidieť to aj z množstva 
zložiek a výkonov aj našej jubilantky – 
Pošty v Ladcoch. 
5 zamestnancov poskytovalo užitočné 
a potrebné služby. Ich činnosť spočíva-
la najmä v doručovaní a podaji zásie-
lok. Doručili 17 280 zapísaných zási-
elok a 710 balíkov. Doručovali dennú 
tlač, časopisy a seniorom očakávané 
dôchodky. 
Veľkú časť činnosti pre zákazníkov tvorí 
Poštová banka, Tipos a mobilný ope-
rátor. V posledných rokoch narastal 
predaj tovaru iných obchodných part-
nerov. 
Pre občanov je užitočná služba výpisy z 
obchodného registra a výpisy z RT.
V roku 2019 z ladčianskej pošty vypra-
vili 15 800 zapísaných zásielok a 698 
balíkov. Okrem toho veľké množstvo 
podaných aj doručených letákov. 
Ako vidieť, objem práce je veľký. K 
tomu treba ešte pripočítať hmotnú 
zodpovednosť pri práci s peniazmi, 
doručovanie za každého počasia i tých 
„priateľov človeka“, ktorí ohrozujú naše 
doručovateľky. 

Kontakt na Poštu v Ladcoch: 
042 4628 120.
Otváracie hodiny sa menia takto: 
Pondelok – Piatok: 08:30 – 12:00, 12:30 
– 14:00 (dočasná zmena).
Doporučené zásielky poštárky nenosia 
domov, v schránkach však nechávajú 
oznámenie (žltý lístok).
Možnosť úhrady SIPO prostredníctvom 
internetbankingu.
V čase mimoriadnej situácie ohrozenia 
koronavírusom, ponúkame vám mož-
nosť úhrady SIPO prostredníctvom in-
ternetbankingu. 
Do pobočky vstupujte jednotlivo, po-
stupne a LEN s použitím rúška, šálu, 
šatky, prípadne inej vhodnej alternatí-
vy. Poradový lístok si môžete stiahnuť 
aj v mobilnej aplikácii Slovenskej pošty.

Z kroniky obce

H istór ia Život  v  Obci

Kolónie

Najstaršia pošta

Málokto si vie predstaviť podobu Ladiec i Tunežíc na konci 19. storočia. Dominantným boli 
kaštieľ a jeho hospodárske budovy. Zmeny nastali v deväťdesiatych rokoch po výstavbe že-
leznice, ale najmä cementárne. Vedenie fabriky sa muselo postarať o ubytovanie pomerne 
veľkého množstva robotníkov – odborníkov, ktorí tvorili dosť veľkú časť zamestnancov. 
Vtedy sa začala budovať dnešná ulica vedúca k cementárni a čiastočne aj dnešná Hviezdo-
slavova ulica. Vznikli ubytovacie poschodové domy pozdĺž Lúčkovského potoka, pre ktoré 
sa zaužíval názov Kolónie. Boli to prevažne pavlačové domy s malými bytmi, na tú dobu 
však slušnej úrovne. Budovy kolónií sa budovali postupne v roku 1890 a 1895. Súčasne sa 
postavila aj prízemná budova, kde bola od roku 1920 zriadená četnícka stanica. 
Kolónie v osemdesiatych rokoch 20. storočia zbúrali a na ich miesto postavili moderné by-
tovky. V čase výstavby kolónií postavili robotnícku kantínu – priestory pre hostinec, spolo-
čenské podujatia a počas ČSR i spolkové priestory. Od roku 1922 tu premietali prvé nemé 
filmy. Dnes je to budova, kde je pohostinstvo „Pod gaštanmi“. 

Poštové služby na strednom Považí sa začali rozvíjať od konca 18. storočia, keď vybudovali štr-
kovú cestu z Viedne do Bratislavy a potom do Budatína a Krakova. V Košeci bola prepriahacia 
stanica, kde vymieňali unavené kone za čerstvé. 
Pred 130 rokmi bola v Ladcoch ustanovená pošta – Poštový úrad. Pred rokom 1890 to bola 
história Pošty v Košeci. Tam prichádzal z Ladiec sluha obecného úradu, prevzal poštu od ko-
šeckého poštmajstra a potom ju rozniesol v Ladcoch a Tunežiciach. Od roku 1934 bol v Tune-
žiciach menovaný obecný listonoš. Vplyv na ustanovenie Pošty v Ladcoch mala prirodzene 
cementáreň a rastúci počet obyvateľov. Pošta bola umiestnená na železničnej stanici a potom 
v cementárni. V roku 1912 rozhodlo obecné zastupiteľstvo umiestniť poštu v obci. V roku 1913 
namontovali telefónnu ústredňu a v tom istom roku sa zapojili prví účastníci. 
(Pre ilustráciu sme vybrali staršiu fotografiu pošty po rekonštrukcii s úmyslom, aby aj Ladčania 
videli ako vyzerá sneh).



Školst vo

Kúzelný karneval v Materskej škole

Aj v OUI vyučujú na internete

Vyučovanie inak

LZ 02 / 2020     str. 11

Po Rodičovskom plese
Posledná januárová sobota tradične pa-
trila hosťom 13. Rodičovského plesu v 
Ladcoch. Sála sa zaplnila a program zahá-
jila Nelka Štrbíková svojou hrou na klavíri. 
Celým programom nás sprevádzala Kris-
tína Prekopová. Nasledovalo vystúpenie 
súkromnej ZUŠ – tanečnej skupiny Spirit, 
pod vedením p. Lucie Pavlíkovej a kla-
vírne vystúpenie Emmky Koštialikovej. 
Večer nám spríjemnilo vystúpenie sku-
piny Fire Angel so svojou laser a ohňo-
vou show. Do tanca celý večer hrala HS 
Imperial a FS Strážov. Nálada bola úžas-
ná, o čom svedčí i to, že zábava trvala do 
skorých ranných hodín. Veľká vďaka patrí 
sponzorom a všetkým, ktorí sa podieľali 
na organizácii a príprave plesu. 

Ivana Klobučníková

Náš kultúrny dom by ste 
16.2.2020 sotva spoznali. Stala sa 
z neho veselá rozprávková kraji-
na plná bájnych bytostí. Zišli sa v 
ňom postavičky takmer z každej 
rozprávky či dobrodružného prí-
behu. Najlepšie však na tom bolo 
to, že sa všetci okamžite spriatelili 
a do sýtosti vybláznili v súťažiach 
i na diskotéke. Kúzelný karneval 
si svoj názov kúzelný teda naozaj 
zaslúžil. Súčasťou karnevalu bolo 
aj vystúpenie kúzelníka Wolfa, 
ktoré zaujalo nielen deti, ale aj 

Život na škole sa zastavil 10.3.2020 popoludní, keď riaditeľ OUI Lad-
ce rozhodol o poskytnutí voľna žiakom v dňoch 11.3 – 13.3.2020 (v 
súvislosti so šírením sa respiračného ochorenia vyvolaného novým 
koronavírusom a usmernením Ministerstva školstva, vedy, výskumu 
a športu SR).
Ďalej nasledovalo: „Prerušenie vyučovania od 16. marca 2020 do 
29. marca 2020 na základe usmernenia ministerky školstva, vedy, 
výskumu a športu SR zo dňa 12. marca 2020.“. A od 30. marca 2020 
píšeme do triednych kníh „Prerušenie vyučovania od 30. marca 2020 
do odvolania.“
A tak boli všetky naše plánované aktivity predbežne zrušené (Zá-
mecké vázání – Kelč, Česká republika, Hudobno-výchovný koncert 
Svet Peňazí, oslava Dňa učiteľov, Stolnotenisový turnaj žiakov od-
borných učilíšť – Stará Ľubovňa, Športové hry mládeže v Maďarsku 
a Celoslovenské športové hry dievčat – Ladce). 
Avšak neklesáme na duchu, vošli sme do online priestoru a prostred-
níctvom našej stránky (www.ouiladce.sk) vyučujeme po internete. 

Mgr. Miroslav Sňahničan

V aktuálnej situácii opatrení voči 
šíreniu koronavírusu i naša škola 
musela prijať opatrenia a prispô-
sobiť chod školy k danej situácii. 
Ako prvé opatrenie bolo roz-
hodnutie o tom, že žiaci zostanú 
doma. 

Foto: Ivana Klobučníková

dospelých. Nechýbali ceny za naj-
lepšie masky a štedrá tombola, z 
ktorej sme sa rozhodli darovať 20 % 
dvom slovenským detičkám, kto-
ré majú spinálnu svalovú atrofiu 
a hrajú boj s časom na podanie 
veľmi drahej liečby. Karnevalová 
nedeľa bola skutočne plná rados-
ti, spokojnosti a dobrej nálady v 
príjemnej atmosfére. Už teraz sa 
na túto fašiangovú tradíciu teší-
me opäť o rok. 

Alena Hudáková

Preto i my učitelia sme muse-
li nájsť riešenie ako pokračovať 
vo vyučovaní. Naším pracovným 
nástrojom sa stal predovšetkým 
počítač a internet. Pedagógovia 
sa snažia zadávať úlohy a prácu 
žiakom cez internet. Pravdaže, 
naopak, vyžadujú od žiakov aj 
spätnú väzbu, tak ako v škole. 
Uvedomujeme si, že tento stav je 
pre všetkých veľmi náročný ako 
pre učiteľov, žiakov i rodičov. Pre-
to chcem všetkým, ktorí sa snažia 
navzájom spolupracovať, poďa-
kovať. Dúfajme, že tento stav je 
naozaj dočasný a my svojich žia-
kov znova radi uvidíme. 
Škola je len škola.

Mgr. Bronislava Majtánová, 
riaditeľka školy
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Príprava a predčasný „záver“ futbalových súťaží

Zabíjačkové špeciality 2020

V druhej polovičke  
tabuľkyMužstvo do-

spelých začalo 
s prípravou na 
novú sezónu 14. 

januára. Naplánovaných 
bolo 5 prípravných stret-
nutí, ktoré sa odohrali na 
UT v Dubnici. Výsledky: 
25.1. Kvašov 0:3, 1.2. Hor-
ná Súča 2:1, 8.2. Mikušovce 
2:4, 16.2. Košecké Podhra-
die 7:1 a 29.2. Nová Dubni-
ca 7:2. Bilancia 5 zápasov, 
3 víťazstvá a 2 prehry, skó-

LZ 02 / 2020     str. 12

re18:11. Najlepším strel-
com bol Rosina so 6 gólmi. 
Pred vyhlásením opatrení 
stihli hráči odohrať zápas 
prvého kola jarnej časti, 
keď zvíťazili nad Dežerica-
mi 1:0. Stretnutie sa hralo 
na umelej tráve v Bánov-
ciach nad Bebravou.  Gól 
dal P. Štrbák. Takže dnes 
môžeme povedať, že v mi-
nulej sezóne sme odohrali 
16 stretnutí, v ktorých sme 
6x zvíťazili, 3x remizovali a 

Na základe Naria-
denia hlavného hy-
gienika SR o zákaze 
všetkých športo-

vých podujatí, boli súťaže 
12.3.2020 prerušené kvôli 
výskytu koronavírusu, až do 
odvolania. 
Družstvo A by malo odohrať 
ešte 18 x 6 = 108 zápasov v 
šiestich stretnutiach, druž-
stvo B 18 x 2 = 36 zápasov v 
dvoch stretnutiach. 
Je otázne, či sa súťaže vzhľa-
dom na aktuálnu situáciu s 
výskytom koronavírusu do-
hrajú. V každom prípade sa 
obidve družstvá vo svojich 
súťažiach nestratili a nehrozí 
im ani postup ani vypadnu-
tie. 
V čase prerušenia súťaží bolo 
umiestnenie našich družstiev 
stolného tenisu A aj B málo 
lichotivé. Družstvo B podľa 
počtu bodov aj na dosť „ne-
bezpečnom“ mieste. Z 12 
družstiev v 5. lige má 35 bo-
dov, čo stačí iba na 8. miesto, 
ale s malým rozdielom od 
družstiev za ním. Áčko v 4. 
lige je medzi 14 družstvami 
na 10. mieste s 37 bodmi, 
je na pomerne bezpečnom 
mieste.

Gajdošík Peter
Hromek Vladimír
Jankovský Vladimír ml. 
Jankovský Vladimír st.
Kvasnica Dušan
Pišta Miroslav
Popelka Viliam
Sňahničan Miroslav
Spolu

85
76
96
94
84

100
132

99
766

Počet odohratých zápasov 
do prerušenia súťaže:

Ôsmy ročník podujatia Zabíjačkové špeciality v Ladcoch sme pôvodne plánovali uspo-
riadať na pekný dátum 22.2.2020. Z organizačných dôvodov sme však museli termín 
zmeniť mesiac pred pôvodným termínom. Ako jediný možný termín sme vybrali sobotu 
8.2.2020. Na prípravu, organizáciu a propagáciu nám tak zostali len dva týždne.
Dnes už môžem povedať, 
že presunutie termínu bolo 
dobré rozhodnutie a stih-
li sme všetko tak, ako sme 
chceli a plánovali. Počasie 
bolo ako na objednávku. Celý 
ceň krásne svietilo slnko a po 
dlhšej dobe bolo vonku opäť 
príjemne. Prípravné práce 
začali už v piatok. Varením 
huspeniny a topením masti 
sme odštartovali prvý deň. V 
piatok po nás zostalo pripra-
vených 110 porcií huspeniny, 
20 litrov masti a hrniec plný 
oškvarkov. V sobotu sme od 
skorého rána varili a pripravo-
vali výrobky, aby sme mohli 
pohostiť všetkých, ktorí si 
nájdu čas a prídu. 
Ľudí prišlo pomerne dosť, 
svoju úlohu zohralo aj pek-
né počasie. O 12:00, kedy 
sme podujatie otvorili, boli 
už všetky pochúťky pripra-
vené. Uvarili sme 150 litrov 
kvalitnej ovarovej zabíjačko-
vej kapustnice, podávali sme 
čerstvé podbradky a pečien-
ku. Priebežne sme miešali aj 
zabíjačkovú kašu. Dopyt však 
prevyšoval možnosti výroby 
a tak sa stalo, že sa zásobo-
vanie stánkov mierne one-
skorilo. Nakoniec sa však ušlo 
každému a počkať si na teplé 
výrobky nebolo zlým nápa-

7x prehrali. S 21 bodmi a 
skóre 29:27 skončilo naše 
družstvo na 10. mieste.
Dňa 26.3. VV ZSFZ roz-
hodol o zrušení všetkých 
jarných zápasov a o anu-
lovaní všetkých doteraz 
odohratých zápasov. To 
isté platí i pre súťaže žia-
kov a prípravky, ktoré hrajú 
v oblasti.
Nikto zo súťaží nepostupu-
je a nikto ani nevypadáva.

Ing. F. Gach

dom. 
Hostia mali možnosť si po-
chúťky kúpiť, zabaliť a vziať 
domov, ale pripravený bol aj 
stánok, v ktorom ste si moh-
li nechať pripraviť čerstvý a 
teplý zabíjačkový tanier. Ten 
obsahoval zabíjačkovú kašu, 
podbradok a pečenú klo-
básku. Takto si mohol každý, 
kto chcel, vychutnať dobroty 
priamo na mieste. K dobrej 
fašiangovej zabíjačke ne-
odmysliteľne patria aj šišky. 
Pani kuchárky z našej ZŠ ich 
pripravili na jednotku – ne-
chýbal lekvár a posypanie 
cukrom. Šišky sme zo školy 
dovážali do stánku čerstvé a 
musíme povedať, že nestihli 
ani vychladnúť, tak sa po nich 
– ľudovo povedané - zapráši-
lo. Celkovo nám pani kuchár-
ky pripravili 600 fašiangových 
šišiek. Od začiatku poduja-
tia až po ukončenie nebola 
núdza o dobrú pesničku. Na 
pódiu sa striedali dve ľudo-
vé hudby, Mužáci Moravia a 
Cimbalová muzika Polajka z 
Moravy. Posledný vstup tie-
to dve skupiny zahrali spolu 
a ukončili svoje vystúpenie 
známou slovenskou pesnič-
kou Na Kráľovej holi.
Ako to už býva, všetko má 
svoj koniec, zabíjačková 

hostina tiež. Po celej akcii 
ostalo organizátorom veľa 
použitého riadu v kuchyni, 
rozložené stoly, stánky. Keď-
že organizačný tím tvorilo až 
22 členov, so všetkým sme si 
hravo poradili a spoločnými 
silami zvládli aj upratovanie. 
Všetkým, ktorí pomáhali, pa-
trí vďaka. Ďakujeme aj Ond-
rejovi Peckovi z Košece, ktorý 
úlohu mäsiara zvládol na jed-
notku. Výrobky boli skutočne 
chutné. Chutné boli tiež tla-
čenky a klobásy, ktoré pre nás 
vyrobil pán Košík z Pruského. 
V porovnaní s minulým ro-
kom stúpla cena bravčového 
mäsa o 30 %. Myslím si však, 
že ceny za naše výrobky boli 
primerané a zároveň pokryli 
aj naše náklady. Tiež sme si 
mohli dovoliť zaplatiť dve hu-
dobné skupiny, bez ktorých 
by táto akcia nemala takú 
spoločenskú hodnotu. Som 
veľmi rád, že ľudia v Ladcoch 
majú záujem stretávať sa, po-
rozprávať sa, alebo si aj zas-
pievať pri dobrom čaji, pohári 
vareného vína a voňavej klo-
báske. Hádam to bude takto 
aj o rok a pri zabíjačkových 
špecialitách sa nám podarí 
stretnúť sa po deviaty raz. 

Dominik Koštialik, 
predseda komisie kultúry


